
P r o t o k ó ł   Nr  XLIII/2010 
 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 7 lipca  2010 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy  
Zarszynie. 
  
Początek sesji - godz. 10:00      zakończenie - godz. 14:45 
 
Radni obecni : 
     
     1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej 
8. Stączek Ryszard         
9. Szajna Anna         
10. Trygar Krystyna  
11. Węgrzyn Maria  

      12.Ołowiańczyk Zygmunt 
      13. Michalski Edward 
 
Radni nieobecni : 
 
1. Alfreda Gierad 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego  - Pani Małgorzta Przybysz-Ławnicka 
   w Tarnowie 
- Zastępca Komendanta Powiatowego 
  Policji w Sanoku      -nadkomisarz Łukasz Dytkowski 
- Naczelnik Prewencji Ruchu Drogowego    - asp.sztab.Zdzisław  Deptuch 
   w Sanoku     
- Zastępca Komendanta Powiatowego   - mł.bryg.Lesław Penar 
  Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sanoku 
- Kierownik Posterunku Policji w Besku    - asp.sztab.Wojciech Uczeń 
 -Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
 
Porządek obrad : 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
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4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
8. Informacja o stanie  słuŜby zdrowia w Gminie Zarszyn. 
9. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
      Sanockiego. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Dębica. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie darowizny 
    nieruchomości Powiatu Sanockiego na mienie komunalne Gminy Zarszyn. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
    stanowiącej własność Gminy Zarszyn na prawo uŜytkowania wieczystego. 

 14. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy  
      Miejscowości Pielnia na lata 2010-2016. 
 15.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy  Miejscowości 
      Odrzechowa na lata.2008-2017. 
 16.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości  
      Posada Zarszyńska na lata 2007-2013. 
 17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXX/213/2009 Rady 
      Gminy Zarszyn z dnia 25 czerwca 2009 r w sprawie nadania nazw ulicom  
      w Posadzie Zarszyńskiej. 
. 18.Wolne wnioski i zapytania. 
 19.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.  
 20. Zakończenie sesji. 

 
 

 Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 13 radnych. Obrady były 
zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Na wniosek Wójta  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaproponował 
wprowadzić do porządku obrad następujące zmiany: 
- wprowadzić dodatkowe projekty uchwał tj. 
1. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
   zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn, 
2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
    Gminy Zarszyn w miejscowościach  Jaćmierz, Posada Jaćmierska, BaŜanówki. (Punkty te będą 
     realizowane po pkt. 5 porządku obrad), 
3. w sprawie remontu pomnika”Ku czci ofiar faszyzmu” usytuowanego na działce o nr 
    ewidencyjnym 702 w Zarszynie, 
4. w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Gminą Zarszyn, a Województwem 
    Podkarpackim w sprawie określenia szczegółowych zasad współpracy przy realizacji Projektu 
    „PSeAP- Podkarpacki System e-Administracji Publicznej”(poprzednia nazwa projektu SEKAP) 
     zaplanowanego do realizacji w ramach 3 osi priorytetowej”Społeczeństwo informacyjne 
     Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 207-2013, 
5.  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania, 
6. w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
    Zarszyn na rzecz uŜytkownika wieczystego, 
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7. w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn. 
    „Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i w Pielni oraz sieci wodociągowej w Długiem”. 
 
 Ponadto Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe pkt. 10 i 11 
porządku obrad realizowany będą przed zmianami w uchwale budŜetowej na 2010 r.  
 
W/w zmiany w porządku obrad radni przyjęli jednomyślnie. 
Innych propozycji zmian w porządku obrad  nie wniesiono. 
 
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium   
             uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn, 
 7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
    zagospodarowania przestrzennego  Gminy Zarszyn w miejscowościach  Jaćmierz,  
    Posada Jaćmierska, BaŜanówki. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
9. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie Gminy Zarszyn. 
10. Informacja o stanie  słuŜby zdrowia w Gminie Zarszyn. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. 
12 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Dębica. 
13. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjęcie darowizny 
      nieruchomości Powiatu Sanockiego na mienie komunalne Gminy Zarszyn. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości 
     stanowiącej własność Gminy Zarszyn na prawo uŜytkowania wieczystego. 

 16.Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy  
      Miejscowości Pielnia na lata 2010-2016. 
 17.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy  Miejscowości 
      Odrzechowa na lata.2008-2017. 
 18.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości  
      Posada Zarszyńska na lata 2007-2013. 

19.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXX/213/2009 Rady 
    Gminy Zarszyn z dnia 25 czerwca 2009 r w sprawie nadania nazw ulicom  w Posadzie 
     Zarszyńskiej. 

 20. Podjęcie uchwały w sprawie remontu pomnika”Ku czci ofiar faszyzmu” usytuowanego 
       na działce o nr ewidencyjnym 702 w Zarszynie, 
 21.Podjęcie uchwały  w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Gminą 

    Zarszyn, a Województwem Podkarpackim w sprawie określenia szczegółowych zasad        
        współpracy  przy realizacji Projektu   „PSeAP- Podkarpacki System e-Administracji  

   Publicznej”(poprzednia nazwa projektu    SEKAP) zaplanowanego do realizacji  
        w  ramach 3 osi priorytetowej”Społeczeństwo  informacyjne Regionalnego Programu 

                  Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 207-2013, 
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  22. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania, 
  23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
       stanowiącej własność Gminy Zarszyn na rzecz uŜytkownika wieczystego, 
  24.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie  
       zadania  inwestycyjnego pn.„Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i w Pielni oraz 
       sieci wodociągowej w Długiem”. 
 25.Wolne wnioski i zapytania. 
 26. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.  

27. Zakończenie sesji. 
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
        
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a takŜe 
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 
 
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Wojciech Niemiec poprosił  o przybliŜenie informacji związanych z uczestnictwem Wójta  
w Walnym Zebraniu członków   Stowarzyszenia Podkarpacka Sieć Szerokopasmowa. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w imieniu własnym jak i całej społeczności 
samorządowej złoŜył gratulacje Sołtysowi Tadeuszowi śuchowskiemu za uzyskanie tytułu 
„Sołtysa Roku Województwa Podkarpackiego” w organizowanym przez Marszałka Województwa 
Podkarpackiego i Stowarzyszenie Sołtysów Województwa Podkarpackiego Konkursie na Sołtysa 
Roku.. 
 
Wójt odpowiedział Radnemu Wojciechowi Niemcowi, Ŝe Stowarzyszenie Podkarpacka Sieć 
Szerokopasmowa cały czas poszukuje rozwiązań związanych pozyskaniem środków na budowę 
dostępowej sieci szerokopasmowej dla  naszego województwa.  
Sprawozdanie Wójta zostało przyjęte. 
 
Ad. 6-7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dwoma 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał tj. 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
 zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn, 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
 Gminy Zarszyn w miejscowościach  Jaćmierz, Posada Jaćmierska i BaŜanówki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oddał głos Pani Małgorzacie  Przybysz 
Ławnickiej  Dyrektorowi Biura Planowania Przestrzennego w Tarnowie o poprosił o przedstawienie 
celowości i zasadności podjęcia przedmiotowych uchwał. 
Pani Dyrektor w uzasadnieniu do podjęcia uchwał powiedziała między innymi,  Ŝe z uwagi  na 
złoŜony wniosek Inwestora ws. wprowadzenia inwestycji planowanego gazociągu przesyłowego 
wysokopręŜnego dn700 relacji Pogórska Wola- Strachocina do opracowań planistycznych oraz 
ponadlokalne i strategiczne znaczenie tej inwestycji niezbędnym jest dla realizacji tego zamierzenia 
sporządzenie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn w 
miejscowościach Jaćmierz, Posada Zarszyńska i BaŜanówka- a wyprzedzająco- zmianę  studium w 
tym zakresie. 
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 Zgodnie z przepisem art, 14 ust. 5 ustawy z dnia 27.03.2003 r o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym została wykonana analiza dotycząca zasadności przystąpienia do sporządzenia planu 
miejscowego, potwierdzająca tę zasadność. W oparciu o powyŜsze został ustalony niezbędny zakres 
prac planistycznych. Ponadto poinformowała,  iŜ gazociąg ten będzie przebiegał tuŜ przy obecnie 
istniejącym gazociągu. Będą  to nowoczesne technologie i nie potrzeba zajmować  zbyt duŜej 
szerokości  pasa technicznego. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe przedmiotowe projekty uchwał były tematem  posiedzenia Komisji w dniu 6 lipca 
2010 r. Po przeprowadzonej dyskusji pozytywnie je zaopiniowano uznając, iŜ podjęcie tych tych 
uchwał jest celowe i zasadne.  
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał kolejno pod głosowanie: 
- projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
 i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn,. Uchwała podjęta została 
  jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych .Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
  Gminy Zarszyn w miejscowościach  Jaćmierz, Posada Jaćmierska, BaŜanówki. Uchwała podjęta 
  została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
  protokołu. 
 
Ad. 8. W ósmym punkcie porządku obrad przystąpiono do wysłuchania sprawozdania o stanie 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.  
 
- W dyskusji jako pierwszy głos zabrał  Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Sanoku-
nadkomisarz Łukasz Dytkowski , który na wstępie podziękował Wójtowi i Wysokiej Radzie za 
dotychczasową dobrą współpracę z Gminą Zarszyn. Następnie  zwrócił uwagę  na ogólny brak 
środków finansowych na działalność słuŜb policyjnych, gdzie corocznie zmuszeni są  zwracać się  
do jednostek samorządu o środki na zakup paliwa. W dalszej wypowiedzi wskazał na dobrą pracę 
Posterunku Policji w Besku, poprzez   duŜą wykrywalność przestępstw na terenie Gminy Besko 
i Zarszyn, nadmieniając jednocześnie o  kadrowych brakach w tej jednostce policji.  
Następnie Pan Zastępca Komendanta poinformował o tym, iŜ Komendzie  Powiatowej Policji 
w Sanoku ufundowany zostanie sztandar. 
 
- Kierownik Posterunku Policji w Besku asp. sztab.Wojciech Uczeń odczytał informację o stanie 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn i Besko za 2009.r i pierwsze półrocze  
2010 r. W informacji tej  Kierownik Posterunku wskazał na  podejmowane działania takie jak: praca 
dochodzeniowo-śledcza, praca prewencyjna. 
Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk i Wojciech Niemiec na ręce Zastępcy Komendanta Powiatowego 
Policji w Sanoku złoŜyli  podziękowanie funkcjonariuszom policji za dobrą współpracę w zakresie 
zabezpieczania  organizowanych na terenie gminy imprez masowych, meczy itp. 
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- Radny Janusz Dębski zapytał Naczelnika Prewencji Ruchu Drogowego Pana Zdzisława Deptucha, 
czy straŜacy  przeszkoleni przez KPPSPoŜ.w Sanoku w zakresie uprawniającym  do kierowania 
ruchem drogowym posiadają juŜ w pełni uprawnienia do  zabezpieczania  uroczystości kościelnych, 
świeckich na terenie gminy.. 
Drugie zapytanie dotyczyło czy rowerzyści mogą jeździć  po nowo wybudowanym chodniku  
wzdłuŜ drogi krajowej Nr 28 na trasie Długie-Zarszyn. 
 
- Radny Ryszard Stączek zwrócił uwagę na duŜą poprawę bezpieczeństwa publicznego na terenie 
gminy poprzez wybudowanie chodnika wzdłuŜ drogi krajowej Nr 28, jak równieŜ i na działania 
prewencyjne prowadzone przez policję. Zaapelował jednocześnie o zwiększenie etatów w 
jednostkach policji na terenie powiatu sanockiego, a  tym samym większą obecność 
funkcjonariuszy policji w terenie. 
 
- Naczelnik Prewencji Ruchu Drogowego Pan Zdzisław Deptuch odpowiedział Radnemu 
Januszowi Dębskiemu Ŝe straŜacy przeszkoleni w ramach organizowanych przez KPPSPoŜ. w 
Sanoku szkoleń do kierowania ruchem drogowym są w pełni uprawnieni do tego typu zadań.  
Na drugie zapytanie Radnego odpowiedział, iŜ dla większego bezpieczeństwa rowerzyści  mogą 
jeździć rowerem po chodniku wzdłuŜ drogi krajowej Nr 28 , niemniej jednak  mają obowiązek 
ustąpić  pierwszeństwa pieszym. 
 
- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej podziękował za dotychczasową dobrą współpracę z Komendą 
Powiatową  Policji w Sanoku i Posterunkiem Policji w Besku. 
 
- Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował przybyłym za 
uczestnictwo w sesji i złoŜenie informacji w przedmiotowym zakresie oraz za dobrą i owocną 
współpracę na niwie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iŜ Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z stanu 
bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
 
Ad. 9. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył stanu bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego w Gminie 
Zarszyn.  
 
- Informację w powyŜszej sprawie złoŜył Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Sanoku mł.bryg. Lesław Penar., który powiedział między innymi, Ŝe w analizie 
opracowanej przez KPPSP w Sanoku Gmina Zarszyn zakwalifikowana została w pięciostopniowej 
skali zagroŜeń do III stopnia zagroŜenia tzw. zagroŜenie średnie. Ponadto, iŜ na  terenie Gminy 
Zarszyn trzon systemu ratowniczego tworzy 3 jednostki OSP włączone do KSRG oraz 6 jednostek 
funkcjonujących poza systemem. Poinformował, o tym  iŜ na obszarze naszej gminy w roku 
ubiegłym odnotowano 148 zdarzeń, a takŜe o tym iŜ straŜacy ochotnicy z jednostek OSP Długie, 
Jaćmierz, Nowosielce, Posada Jaćmierska , Pielnia, Odrzechowa i BaŜanówka brali udział  
w prowadzonych działaniach przeciwpowodziowych na terenie Jasła, Mielca, Tarnobrzega  
i Gorzyc. Poinformował o organizowanych przez KPPSP w Sanoku  szkoleniach  dla straŜaków 
 z terenu Gminy Zarszyn. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
- Informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie gminy Zarszyn za 2009 r 
złoŜył Komendant Gminy ZOSP w Zarszynie Pan Krzysztof Tomków. W której  omówił 
działalność jednostek OSP na terenie gminy, wyposaŜenie w sprzęt. Komendant Gminny 
podziękował straŜakom ochotnikom za udział w akcjach powodziowych na terenie naszej i innych 
gmin.. Następnie wskazał na działalność kulturalną prowadzoną  przez poszczególne jednostki OSP. 
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Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Radny Wojciech Niemiec podziękował za dobrą współpracę z Komendą Powiatową Państwowej 
StraŜy PoŜarnej w Sanoku oraz za organizowane liczne szkolenia dla straŜaków ochotników. 
 
- Radny Janusz Dębski Prezes ZOSP w Zarszynie podziękował za rozwój jednostek OSP poprzez 
doposaŜanie ich w sprzęt p.poŜ. , za prowadzone szkolenia za wszelką okazaną pomoc ze strony 
KPPSPoŜ. w Sanoku, Rady Gminy i Wójta. 
 
- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej równieŜ podziękował za całokształt pracy niesionej przez 
straŜaków,  za ich duŜe zaangaŜowanie podczas ostatnich powodzi,  a takŜe za ich wzorową 
postawę  w kaŜdej sytuacji. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iŜ Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z stanu 
bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego na terenie Gminy. 
 
Ad. 10. W dziesiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do wysłuchania informacji na temat 
stanu słuŜby zdrowia realizowanego przez Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej  
w Nowosielcach.  
 
- Informację w powyŜszej sprawie opracowała i przedłoŜyła pod obrady sesji Kierownik 
NZOZ”MEDICSAN” w Nowosielcach Pani Urszula Wanielista. W informacji tej Pani Kierownik 
podała liczbę  osób z terenu gminy nad którymi sprawowana jest opieka medyczna, liczbę i zakres 
porad udzielonych w ramach POZ, stan zatrudnienia w NZOZ, prowadzonych remontach na terenie 
obiektów słuŜby zdrowia. Poinformowała takŜe o organizowanych szeregu akcji mających na celu 
wczesne wykrywanie chorób układu krąŜenia i układu oddechowego i inne a takŜe o tym, iŜ 
podejmowane są działania w kierunku adaptacji budynku starej szkoły w Jaćmierzu na potrzeby 
hospicjum stacjonarnego- obecne prace na etapie projektu. Pani Kierownik zaznaczyła takŜe , iŜ 
priorytetem działalności zakładu jest uzyskanie kontraktu na poradnie specjalistyczne. Starania 
NZOZ i Wójta Gminy  mające na celu umiejscowienie karetki pogotowia na terenie gminy zostały 
poparte i zatwierdzone przez Wojewodę Podkarpackiego i w tej  sprawie równieŜ zostało 
wystosowane pismo do Ministra Zdrowia z prośbą o przydzielenie kontraktu na zespół wyjazdowy. 
 
Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Radna Maria Węgrzyn zapytała, czy w zespole wyjazdowym karetki pogotowia będzie 
kaŜdorazowo lekarz,  czy karetka ta będzie stacjonować całodobowo i w miejscowości Długie. 
 
- Radna Krystyna Trygar zaznaczyła iŜ minął juŜ  rok od działalności NZOZ „MEDICSAN” 
w Nowosielcach i jednocześnie wskazała na dobrą działalność tego zakładu, poprzez ogólną 
dostępność lekarzy pierwszego kontaktu w ośrodka zdrowia na terenie gminy. Niemniej jednak  
Radna zwróciła się z prośbą do Pani Kierownik o  zwiększenie kontraktu  na nowe poradnie 
specjalistyczne. 
 
- Kierownik NZOZ”MEDICSAN” Pani Urszula Wanielista odpowiedziała: 
Radnej Marii Węgrzyn, jeŜeli zostanie  przydzielony zespół wyjazdowy to karetka pogotowia 
będzie umiejscowiona w Ośrodku Zdrowia Zarszynie  oraz , Ŝe w  zespole wyjazdowym nie będzie 
lekarza, jedynie ratownicy medyczni. 
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- Radnej Krystynie Trygar odpowiedziała, Ŝe w tym roku juŜ nie,  ale od  przyszłego roku czynione 
będą  starania o pozyskanie dla NZOZ kilku dodatkowych  poradni specjalistycznych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował Pani Kierownik za 
przygotowanie i przedstawienie informacji na powyŜszy temat i stwierdził jej przyjęcie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Ad. 11. Po wznowieniu obrad  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego.  
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe podstawą 
opracowania projektu w/w uchwały jest prośba Zarządu Powiatu Sanockiego o zabezpieczenie  
w budŜecie Gminy Zarszyn środków finansowych na udzielenie pomocy finansowej w likwidacji 
szkód powodziowych. Zadanie ujęte w protokole szkód Nr 1/09 z dnia 27.04.2009r.  i przewidziane 
do wykonania nosi nazwę „Odbudowa infrastruktury drogowej w ciągu drogi powiatowej Nr 2059R 
Zarszyn-Odrzechowa”. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe powyŜszy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  
6 lipca 2010 r i został pozytywnie  zaopiniowany.  
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał  pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych (  chwilowo nieobecny  Radny Krzysztof 
Tomków). Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 12. Kolejny projekt uchwały  dotyczył udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Dębica. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając  celowość  podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe projekt ten 
opracowany został z chęci udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy 
Dębica na pokrycie wydatków związanych z organizacją  wypoczynku letniego dla dzieci z terenów 
objętych powodzią. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe powyŜszy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  
6 lipca 2010 r i został pozytywnie  zaopiniowany.  
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał  pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych( chwilowo nieobecny Radny Krzysztof 
Tomków) Uchwała ta stanowi załącznik do  protokołu. 
 
Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r.  
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W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek , która na wstępie 
poinformowała o wprowadzonej  autopoprawce w projekcie uchwały i tak: 
-  w §  pkt. 4 po wyrazach "w kwocie " wpisać kwotę ”2 903 956,99 zł,” 
 
Następnie Pani Skarbnik kolejno omówiła projekt dokonanych zmian w planie dochodów  
i wydatków budŜetowych zarówno po stronie zwiększenia jak i zmniejszenia. Wskazała na  
zmianę w wieloletnim programie inwestycyjnym gminy na lata 2010-2012, a takŜe poinformowała  
na podstawie jakich pism, decyzji i umów te zmiany zostały wprowadzone.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  
6 lipca 2010 r.  i został pozytywnie zaopiniowany.  
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
Za jej podjęciem głosowało 13 radnych.. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 14. Kolejny projekt uchwały dotyczył wyraŜenia zgody na przejęcie darowizny nieruchomości 
Powiatu Sanockiego na mienie komunalne Gminy Zarszyn. 
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały  powiedział, Ŝe nieruchomość w skład 
której wchodzi droga publiczna Nr 2201R ”Odrzechowa przez wieś” stanowi własność Powiatu 
Sanockiego. Stosownie do treści art. 13 ust. 2 ustawy z dnia 21.08.1997 r o gospodarce 
nieruchomościami, nieruchomości stanowiące własność powiatu, mogą stanowić przedmiot 
darowizny na rzecz  innych jednostek samorządu terytorialnego. Nieruchomość połoŜona w 
jednostce ewidencyjnej Zarszyn w obrębie Odrzechowa o łącznej powierzchni 3,3112 ha, objęta 
księga wieczystą KW Nr KSIS/00074722/6 zostanie wykorzystana na cele związane z utrzymaniem 
dróg publicznych Gminy Zarszyn. Przeniesienie własności nieruchomości nastąpi w formie aktu 
notarialnego, a koszty notarialne związane z darowizną pokryje Urząd Gminy. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe powyŜszy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  
6 lipca 2010 r i został pozytywnie  zaopiniowany, wyraŜając tym samym zgodę na przejęcie w/w 
drogi na stan Gminy. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał  pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie darowizny nieruchomości Powiatu Sanockiego na mienie 
komunalne Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  
13 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do  protokołu. 
 
Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały  w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zarszyn na prawo uŜytkowania wieczystego.  
 
- Wójt Gminy Andrzej Betlej poinformował, Ŝe zwrócił się z propozycją dokonania zamiany 
nieruchomości pomiędzy Gminą Zarszyn, a Spółką z o o Carpatia -Meat”. Przedmiotem zamiany 
byłaby zabudowana nieruchomość stanowiąca własność Gminy Zarszyn, a oznaczona w ewidencji 
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gruntów dz.nr 606 o pow. 0.0244 ha połoŜona w Posadzie Zarszyńskiej na nieruchomość 
stanowiącą  własność Skarbu Państwa, znajdującą  się w uŜytkowaniu wieczystym Spółki Carpatia 
-Meat, oznaczona nr dz. 601/17 o pow. 0.1384 ha połoŜoną w Posadzie Zarszyńskiej. Działka  
nr 601/17 przylega bezpośrednio do działki Nr 600 stanowiącej własność Gminy Zarszyn, na której 
usytuowany jest między innymi Dom Kultury, a dokonanie zamiany spowoduje poprawienie 
warunków zagospodarowania placu przed przedmiotowym budynkiem. Zamiana nastąpi za 
ewentualną dopłatą  róŜnicy w wartościach zamienianych nieruchomości, wynikająca z operatów 
szacunkowych ustalających wartość nieruchomości, być moŜe to będzie kwota w granicach  
od 1 do 2 tys zł z budŜetu gminy. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 6 lipca br. członkowie Komisji dokonali analizy 
powyŜszego projektu uchwały opiniując go pozytywnie. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał  pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn na 
prawo uŜytkowania wieczystego . Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 
głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do  protokołu. 
 
 
Ad.16-18. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad trzema 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał, a  mianowicie: 
 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pielnia na lata 2010-2016, 
- w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa na lata 2008-2017, 
- w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Posada Zarszyńska na lata  
   2007- 2013. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwał powiedział, iŜ  związku z tym, 
Ŝe w miesiącu czerwcu br. ogłoszono nabór projektów do dofinansowania w ramach działania 
pn.”Odnowa i rozwój wsi”objętego PROW na lata 2007-2013  niezbędnym jest przyjęcie Planu 
Odnowy Miejscowości Pielnia na lata 2010 -2016 , doprecyzowanie zadań w Planie Odnowy 
Miejscowości Odrzechowa oraz dopisanie dodatkowych działań  w Planie Odnowy Miejscowości 
Posada Zarszyńska. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił , Ŝe powyŜsze projekty uchwał były przedmiotem analizy na posiedzeniu 
Komisji w dniu 5 lipca 2010 r. W trakcie przeprowadzonej dyskusji wnioskowano, aby Plan 
Odnowy Miejscowości Pielnia uzupełnić o zapis,  kto uczestniczył przy jego opracowywaniu  
i kiedy został przyjęty na zebraniu wiejskim. Pozostałe „Plany Odnowy” przyjęto bez zastrzeŜeń 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  kolejno pod głosowanie: 
- projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pielnia na lata 
 2010-2016. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
 Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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- w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa na lata 2008-2017, 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Posada Zarszyńska na lata  
 2007- 2013.Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
 Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 19. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXX/213/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia  
25 czerwca 2009 r w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając podjęcie w/w uchwały powiedział, Ŝe  podjęcie w/w  uchwały wynika  
z zwykłej pomyłki pisarskiej tj. w §1 punkcie 7 wpisano działkę nr 348 jako teren obejmujący ulicę 
Sportową  w Posadzie Zarszyńskiej. Działka nr 348 winna być wpisana przy ulicy Stawowej  
w § 1 pkt. 8. Pomyłka nastąpiła w wyniku przeoczenia – przy przepisywaniu brudnopisu. 
 
- W/w projekt uchwały opiniowali członkowie Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku  
Publicznego, którzy wyrazili pozytywną opinię o czym poinformował Przewodniczący Komisji 
Krzysztof Tomków. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały   
w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXX/213/2009 Rady Gminy Zarszyn z dnia  
25 czerwca 2009 r w sprawie nadania nazw ulicom w Posadzie Zarszyńskiej. Uchwała podjęta 
została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 20.  W dwudziestym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 
Konieczny otworzył dyskusję na dodatkowo zgłoszonymi  do porządku obrad projektami uchwał. 
 
Jeden z pierwszych projektów uchwały dotyczył wyraŜenia zgody na remont pomnika „Ku czci 
ofiar faszyzmu” usytuowanego na działce o nr ewidencyjnym 702 w Zarszynie. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w  uchwały powiedział, Ŝe pomnik ”Ku czci ofiar 
faszyzmu”połoŜony jest w centralnej części miejscowości Zarszyn w ciągu drogi krajowej K-28 
Zator-Sanok_Medyka (w sąsiedztwie przystanku PKS i stacji PKP) znajduje się w złym stanie 
technicznym.  W związku z powyŜszym planowane jest przeprowadzenie jego remontu  
z zachowaniem dotychczasowego układu budowli oraz zagospodarowanie terenu wokół niego. 
Będą czynione starania o pozyskanie środków  z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013 w ramach działania Odnowa i Rozwój Wsi. Stosowny wniosek złoŜony zostanie  
w terminie do 30 lipca 2010 r. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił,Ŝe przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji 
w dniu 5 lipca i został pozytywnie zaopiniowany, wyraŜając tym samym zgodę na remont pomnika 
w Zarszynie, Ŝe środków pozyskanych w ramach PROW. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  zaznaczył, iŜ dobrze byłoby, aby ten odnowiony pomnik był 
znaczniej wyeksponowany i bardziej widoczny z dalszej odległości. 
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Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie remontu pomnika „Ku czci ofiar faszyzmu” usytuowanego na działce o nr ewidencyjnym 
702 w Zarszynie. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 21. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Gminą Zarszyn, a 
Województwem Podkarpackim w sprawie określenia szczegółowych zasad współpracy  przy 
realizacji Projektu   „PSeAP- Podkarpacki System e-Administracji Publicznej”(poprzednia nazwa 
projektu SEKAP) zaplanowanego do realizacji w  ramach 3 osi priorytetowej”Społeczeństwo  
informacyjne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 207-
2013. 
 
- W uzasadnieniu do podjęcia przedmiotowej uchwały Wójt powiedział, Ŝe uchwała ta ma na celu 
udzielenie Wójtowi zgody na podpisanie umowy partnerskiej oraz zgody na udzielenie 
Województwu Podkarpackiemu Liderowi  projektu PSeAP (Podkarpacki System e-Administracji 
Publicznej) pełnomocnictwa do działania w imieniu Gminy Zarszyn w sprawach dotyczących tego 
projektu. Zgoda Rady Gminy na uczestnictwo w powyŜszym projekcie juŜ została wyraŜona w 
Uchwale Nr XIII/87/2008 Rady Gminy Zarszyn dnia 23 stycznia   2008 r. w sprawie wyraŜenia 
zgody na zawarcie Porozumienia , pomiędzy Gminą Zarszyn, a Województwem Podkarpackim 
dotyczącego wspólnego przygotowania  i realizacji Projektu Systemu Elektronicznej Komunikacji 
dla Administracji Publicznej (SEKAP) w Województwie Podkarpackim. Obecna zmiana nazwy 
projektu z SEKAP na PSeAP wynika z tego iŜ nazwa SEKAP została juŜ wcześniej wykorzystana  
w projekcie realizowanym przez inne województwo. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji wyrazili pozytywną opinię na zawarcie powyŜszej 
umowy. Stwierdzając tym samym,  iŜ będzie to duŜy krok w kierunku elektronicznej obsługi 
petentów,  co zapewni szybszy termin realizacji spraw w Urzędzie Gminy.. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Gminą Zarszyn, a Województwem 
Podkarpackim w sprawie określenia szczegółowych zasad współpracy  przy realizacji Projektu   
„PSeAP- Podkarpacki System e-Administracji Publicznej”(poprzednia nazwa projektu SEKAP) 
zaplanowanego do realizacji w  ramach 3 osi priorytetowej”Społeczeństwo  informacyjne 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 207-2013. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
Ad. 22. Kolejny projekt uchwały dotyczył zaciągnięcia zobowiązania. Przewodniczący Rady 
Gminy otworzył dyskusję nad w/w projektem uchwały. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe  w związku  
z przystąpieniem do realizacji wraz z Województwem Podkarpackim projektu „PSeAP Podkarpacki 
System eAdministracji  Publicznej”istnieje konieczność podjęcia uchwały o zaciągnięciu  
zobowiązania na czas jego trwania .Realizacja tego projektu polegać będzie na budowie,  
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rozbudowie lub modernizacji infrastruktury teleinformatycznej w urzędach, ze szczególnym  
uwzględnieniem systemów elektronicznego obiegu dokumentów z aplikacjami oraz narzędziami 
wspomagającymi zarządzanie jednostką samorządu terytorialnego z uwzględnieniem zasad 
bezpieczeństwa obrotu elektronicznego. Mieszkańcy Gminy będą mogli kontaktować się z urzędem 
równieŜ przy pomocy Internetu, co zapewni szybszy termin realizacji spraw w urzędzie. 
Wartość projektu ogółem wynosi 616 941 zł i będzie realizowany w latach 2010-2012.  
Koszty  poszczególnych latach przedstawiają  się następująco:w roku ok 2010- 269 963 zł,  w roku 
2011 -304,273 zł,  w roku 2012 – 42 705 zł. W budŜecie bieŜącego roku zostały ujęte koszty 
przewidziane do realizacji na 2010 r.w celu prawidłowej realizacji całego projektu konieczne jest 
upowaŜnienie Wójta do zaciągania zobowiązania  na lata 2011-2012 w kwocie ogółem 346 978 zł. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 6 lipca br. członkowie Komisji dokonali analizy 
powyŜszego projektu uchwały opiniując go pozytywnie. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania . Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 
udział brało 13 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 23. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Zarszyn na rzecz uŜytkownika wieczystego. 
 
- Wójt Gminy w uzasadnieniu do podjęcia w/w uchwały powiedział, Ŝe pismem z dnia 25 czerwca 
2010 r. uŜytkownik wieczysty działki  Nr 821/1 o pow. 0.3045 ha połoŜonej w Zarszynie  wystąpił 
z wnioskiem o jej wykup na własność. Stosownie do art.32 ustawy o gospodarce nieruchomościami 
„nieruchomość gruntowa oddana w uŜytkowanie  wieczyste moŜe być sprzedana wyłącznie 
uŜytkownikowi wieczystemu”. SprzedaŜ odbędzie się bezprzetargowo na podstawie operatu 
szacunkowego sporządzonego przez rzeczoznawcę majątkowego.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu komisji.  
Po przeprowadzonej dyskusji  nie wyraŜono pozytywnej opinii na sprzedaŜ w/w działki na 
własność z uwagi na to iŜ,  Komisji nie miała  pełnej wiedzy w jakim celu uŜytkownik wieczysty 
chce  tę nieruchomość zakupić. 
 
Po przeprowadzonej dyskusji i  nie uzyskaniu przez Radnych pełnej wiedzy na temat przeznaczenia 
przedmiotowej działki  - Radny Krzysztof Tomków zgłosił  wniosek  o zdjęcie w/w  projektu 
uchwały z porządku obrad celem uzyskania pełniejszych danych na przyszłą sesję Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powyŜszy wniosek Radnego  poddał pod 
głosowanie.  Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   
 
Ad. 24. Kolejny projekt uchwały dotyczył  zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i w Pielni oraz sieci 
wodociągowej w Długiem”. 
 
- Wójt Gminy powiedział, Ŝe  w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci 
kanalizacyjnej w BaŜanówce i w Pielni oraz sieci wodociągowej w Długiem”,współfinansowanego 
ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich istnieje konieczność zaciągnięcia poŜyczki na 
pokrycie środków podlegających zwrotowi. Z uwagi na fakt, iŜ środki z PROW zostaną 
zrefundowane po zakończeniu inwestycji (2011 roku) naleŜy zaciągnąć długoterminową poŜyczkę. 
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PoŜyczka  ta pochodzi z budŜetu państwa i jest realizowana na dogodnych warunkach, przez 
wskazany do obsługi bank – Bank Gospodarstwa Krajowego. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar  
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji powyŜszy projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na wyprzedzające finansowanie zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa sieci kanalizacyjnej w BaŜanówce i w Pielni oraz sieci wodociągowej w Długiem”.. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 13 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 25. W wolnych wnioskach i zapytania głos zabrali: 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował o tym, Ŝe do biura 
obsługi rady gminy zgłosiła się osoba reprezentująca mieszkańców Posady Zarszyńskiej,  którzy nie  
zgadzają się na ponowne  naliczanie  na  2010 r. nowych wyŜszych   wysokości wymiaru 
podatkowego wynikłego  z przeprowadzonej przez Starostwo Powiatowe w Sanoku modernizacji 
operatu ewidencji gruntów i budynków na terenie gminy Zarszyn  miejscowości Nowosielce. 
Długie Posada Zarszyńska. Następnie Przewodniczący Rady Gminy  oznajmił,  iŜ zobowiązał się 
do przedstawienia tego tematu na sesji Rady Gminy  i  do zobligowania Wójta  do wystąpienia  do 
Starostwa Powiatowego w Sanoku  o udzielenie odpowiedzi na kilka zapytań w przedmiotowej 
sprawie, następne odczytał ich treść: 
- czy przeprowadzenie we fragmentarycznej części Gminy Zarszyn (Posada Zarszyńska, 
Nowosielce, Długie) modernizacji operatu ewidencji gruntów i budynków moŜe dać gwarancję 
poczucia sprawiedliwości społecznej mieszkańcom naszej gminy, skoro część mieszkańców płacić 
będzie podatek wedle odmiennych zasad, gdzie będzie miała zastosowanie zasada równości 
obywateli wobec prawa i to na obszarze tej samej wspólnoty samorządowej (wszyscy mają  prawo 
do równego traktowania), 
- czy nie byłoby wskazanym objąć zakresem modernizacji równocześnie obszaru całej gminy, a  nie 
w części obejmować dwie gminy(Bukowsko, Zarszyn), nie finalizując Ŝadnej i doprowadzając do 
niezadowolenia społecznego, 
- na ile moŜna zmieniać zasady naliczania podatku poprzez zmianę klasyfikacji gruntów budynków 
w ciągu danego roku kalendarzowego ( zmiana reguł w czasie tego samego roku podatkowego), 
-kiedy został dokonany wpis do ewidencji gruntów uwzględniający wspomnianą modernizacje i na 
ile nakłada on obowiązek na Wójta Gminy w zakresie wydania decyzji o naliczaniu dopłaty do 
dotychczasowego nakazu podatkowego i to w tym samym roku podatkowym, 
- czy nie naleŜałoby obowiązkowo indywidualnie poinformować danego obywatela o zmianie 
klasyfikacji części obszaru jego nieruchomości i wskazać mu tryb odwoławczy, 
- czy dany właściciel nieruchomości nie powinien być wcześniej uprzedzony i poinformowany w 
jakim charakterze i celu pracownik geodezji wchodzi na teren jego posesji i dokonuje pewnych 
obmiarów, czy nie powinien posiadać stosownego upowaŜnienia ze Starostwa, 
- w jakim terminie cały obszar gminy objęty będzie „modernizacją” czy nie istnieje 
niebezpieczeństwo, jeŜeli Starostwo nie będzie posiadać wystarczających środków finansowych 
 i wspomniany stan  „niejednolitości” trwać będzie bliŜej nieokreślony czas, 
- czy realizując to zadanie tylko w części gminy, Starostwo nie zastanawiało się, jakie to będzie 
rodzić  skutki w odbiorze społecznym, 
- czy przeprowadzenie „modernizacji operatu ewidencji gruntów i budynków” nie powinno mieć 
jedynie znaczenia informacyjnego, czy moŜe ono rodzić jakiekolwiek skutki materialno-prawne, 
stanowić obligatoryjną podstawę wymiaru podatkowego. 
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W trakcie dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał,  czy  zgodnie z prawem moŜna w ciągu roku  zmieniać wysokość 
raz juŜ naliczonego wymiaru podatkowego. Jednocześnie dodał, iŜ w tej kwestii zauwaŜa się brak  
poczucia   zasady równości obywateli,  gdzie  wysokość  podatku od nieruchomości  w 2010 r. 
zostanie  zmieniona  tylko w tych miejscowościach,  gdzie była wykonana  modernizacja operatu 
ewidencji. Następnie zadał pytanie, czy Rada Gminy  na 2011 r. ma obniŜyć stawkę podatku  od 
nieruchomości z działu „grunty pozostałe” co spowoduje , Ŝe mieszkańcy pozostałych miejscowości 
Gminy gdzie nie ma opracowanego”operatu” będą płacić znikome podatki,  a to  spowoduje  
obniŜony dochód do budŜetu gminy,  czy pozostawić w takiej samej wysokości.  
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zaznaczył,  iŜ widzi równieŜ niesprawiedliwość społeczną 
polegająca na  tym, Ŝe część mieszkańców  na terenie gminy ma  takie same grunty, płaci znacznie 
wyŜszy podatek  w związku z nową wprowadzoną  klasyfikacją gruntów tylko w niektórych   
miejscowościach. Radny dodał takŜe, jeŜeli realizowane jest tego typu  przedsięwzięcie to powinno 
ono dotyczyć jednocześnie całej gminy,  a nie tylko  jej części. 
 
- Radna Krystyna Trygar zapytała, czy przeprowadzenie modernizacji operatu ewidencji gruntów 
i budynków na terenie gminy wynikło z inicjatywy Starostwa Powiatowego w Sanoku czy Wójta 
Gminy Zarszyn. 
 
- Wójt odczytał pismo ze Starostwa Powiatowego w Sanoku informujące o wszczęciu postępowania 
w sprawie modernizacji operatu ewidencji  gruntów i budynków dla nieruchomości  gruntowych  , 
budynkowych i lokalowych połoŜonych w Gminie Zarszyn w obrębie ewidencyjnym Zarszyn. 
Zaznaczając, iŜ wszystko odbywa się zgodnie z przepisami, gdzie  uaktualnionych zostało wiele 
powierzchni gruntów,  budynków  mieszkalnych i gospodarczych.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek  wytłumaczyła  zasady naliczania podatku od 
nieruchomości od gruntów pozostałych i od budowli, a takŜe o   terminach naliczania podatków 
związanych ze kaŜdorazową  zmianą w ewidencji gruntów. Ponadto stwierdziła, Ŝe ten opracowany 
„operat” uaktualnił wszystkie dane w zakresie  powierzchni budynków, gruntów i na tej zasadzie 
naliczany jest   podatek  od nieruchomości.  Opracowanie „operatu” dla następnych  miejscowości 
gminy moŜe przeciągnąć się do 10 lat.  
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk stwierdził iŜ dobrze się stało Ŝe  Starostwo Powiatowe w Sanoku 
podjęło  działania  w kierunku  przeprowadzenia  modernizacji operatu ewidencji gruntów i 
budynków, poniewaŜ zostaną zaktualizowane powierzchnie budynków i gruntów znajdujące się 
 na terenie naszej gminy. 
 
- Sekretarz Gminy zaznaczył, Ŝe opracowany  przez Starostwo Powiatowe w Sanoku operat 
ewidencji gruntów i budynków na teren całej naszej gminy moŜe trwać nawet  kilka lat, jest to 
bowiem pracochłonny proces i nie wykonalny we wszystkich miejscowościach w jednym czasie.  
Po wykonaniu tego zadania  będziemy mieć uaktualniony  „operat” potrzebny w pracy Urzędu 
Gminy. 
 
Na zakończenie tego tematu Przewodniczący Rady Gminy powiedział,  iŜ zobowiązał się do 
zasygnalizowania tego zagadnienia na sesji Rady Gminy i to uczynił. Następnie  zapytał Wysoką 
Radę czy zobowiązuje Wójta o  wystąpienie do Starostwa Powiatowego w Sanoku z pismem  
o uzyskanie odpowiedzi na postawione  na dzisiejszej sesji  pytania w tym temacie.  
Wniosek ten w formie zapytania Przewodniczący Rady Gminy poddał  pod głosowanie, Radni 
przegłosowali  go jednomyślnie. 



16 
- Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo przesłane od Rzeszowskiego Stowarzyszenia 
Ochrony Zwierząt w Rzeszowie do wiadomości Rady Gminy, a dotyczące udzielenia  przez Urząd 
Gminy informacji   nt. opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 
 
- Sołtys Tadeusz śuchowski podziękował sołtysom ze Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Zarszyn za 
wytypowanie jego kandydatury na Sołtysa Roku i Wójtowi Gminy  za przygotowanie 
dokumentacji. Następnie  zaznaczył, Ŝe ta  przyznana nagroda jest dla niego duŜą satysfakcją 
i jednocześnie zobowiązaniem do dalszej pracy na rzecz dalszego rozwoju miejscowości 
BaŜanówka . 
 
- Radna Krystyna Trygar zwróciła uwagę na to, iŜ na terenie naszych miejscowości wykonywane są 
róŜnego rodzaju pomiary i inne prace  przez przedstawicieli  firm, instytucji. 
 Poprosiła o to,  aby zwrócić uwagę, aby  pracownicy ci  posiadali przy sobie  identyfikator gdyŜ  
poniekąd   mieszkańcy są zdezorientowani i dochodzi do róŜnych  nieporozumień. 
 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Adam Malik poinformował, Ŝe 
członkowie Komisji uczestniczyli w wyjazdowym posiedzeniu na temat  realizacji zadań  
w zakresie likwidacji dzikich wysypisk  śmieci na terenie gminy. W trakcie tego wyjazdu 
zauwaŜono niszczejące , rozwalające się  budynki i bardzo zaniedbany, nieogrodzony i  z  hałdami 
śmieci prywatny teren po byłej cegielni w Zarszynie. Radny poprosił, aby  wystąpić do właściciela 
tej posesji o jej uporządkowanie i ogrodzenie. W takcie tego wyjazdu zwrócono takŜe uwagę na  
zarośnięte i nieuporządkowane stawy będące w posiadaniu Okręgu  Polskiego Związku 
Wędkarskiego w Krośnie, a takŜe na znajdujący się  między budynkami, rozwalający się stary 
niezamieszkały dom po poŜarze w Posadzie Zarszyńskiej. Przewodniczący Komisji poprosił o 
podjęcie niezbędnych działań w kierunku likwidacji tych stwierdzonych nieprawidłowości. 

 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk poprosił o interwencję w WZIR w Rzeszowie o wyraŜenie zgody 
na pobór Ŝwiru z Pielnicy z przeznaczeniem na remont dróg rolniczych w Pielni 
 
Ad. 27. W punkcie  - Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania : 
 
 Na wstępie Wójt Gminy przekazał kilka informacji, komunikatów dotyczących  zwołania 
przez sołtysów  zebrań wiejskich celem przygotowania planów  do realizacji zadań w ramach 
funduszu sołeckiego. Wójt poprosił takŜe,  aby w trakcie tych zebrań dokonać aktualizacji w 
Planach Odnowy poszczególnych miejscowości ( informacji w tym zakresie  udziela Referat 
Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy). 
- Poinformował, takŜe Ŝe Gmina wygrała konkurs na opracowanie „Programu  usuwania azbestu” 
organizowanego przez Ministerstwo Gospodarki. „Program” ten zostanie opracowany  przez 
wybraną  firmę i będzie podlegał konsultacji społecznej poprzez przeprowadzenie do końca sierpnia 
br. ankiety na terenie gminy. .Następnie Wójt dodał, iŜ posiadając opracowany „Program usuwania 
azbestu” będziemy mogli ubiegać się o środki na utylizację azbestu  znajdującego się  na terenie 
naszej gminy. 
- Wójt poinformował o tym Ŝe zostanie  zorganizowanie jednodniowe  spotkanie informacyjne nt. 
moŜliwości instalowania na budynkach jednorodzinnych baterii słonecznych dotowanych  
w  45% z Programu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Następnie zaznaczył, iŜ 
realizacja tego zadania nie moŜe odbywać się przez Gminę jedynie przez Stowarzyszenie. 
 
- Wójt odpowiedział Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Ŝe na wszystkie 
wnioski wysunięta w trakcie wyjazdowego posiedzenia Komisji wysłane zostaną do 
zainteresowanych pisma z prośbą o usunięcie w/w stwierdzonych nieprawidłowości. 
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Ad. 27. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , Ŝe  program sesji został w pełni 
zrealizowany. Ogłosił czterdziestą trzecią  sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za 
zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczący 
Irena Kasza              Rady Gminy Zarszyn   
             mgr Janusz Konieczny 


